
ACTA DE L'ASSEMBLEA 

Assemblea de la Bioregió Nord

4 de juny de 2017 / Mataró (Bar La Ronda).

Prèvies

Quòrum
12 nuclis convocats

• 4 nuclis amb assistència presencial: Iluro, La Plaça, Pujarnol, Alt Ter (Josep, 

Karles, Elleflane, Sabina, Anna, Txantxito, Vadó i Noe).

• 2 nuclis amb assistencia delegada: Nalur i Amarant la Terra.

• 6 nuclis absents.

• 2 persones visitants: Albert i Vinzenz. Xavier excusa la seva absència.

Hi ha quòrum.

[Vegeu la taula de participació en aquest vincle.]

Rols
Dinamitza: Anna.
Paraules: Noe.
Temps: Txantxito:
Acta: Sabina.

1. Ratificació de l'acta de l'assemblea anterior.

 https://drive.google.com/file/d/0Bzvgix-6jn8scjl6T0R2dkJqbFE/view.

Fem lectura de l'acta iratifiquem tots els punts.
Amarant la Terra manifesta la seva desconfiança en els dos portaveus designats 
provisionalment per l'assemblea de l'Arn de la Bioregió Nord per a representar-la en la 
Coordinació Global Confederada de la CIC.

2. Quòrum i legitimitat

La necessitat de revisar la nostra manera de calcular quan hi ha quòrum i quan no, es va 

https://drive.google.com/file/d/0Bzvgix-6jn8scjl6T0R2dkJqbFE/view
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produir el dia en què ens trobàvem en la segona assemblea consecutiva (la de l'Arn) que 
no assolíem el quòrum. Ja que no podíem ratificar els acords de l' assemblea sense 
quòrum anterior, ni assolir el quòrum en l'assemblea llavord present (la de l'Arn), els 
presents vam afegir aquest nou punt en l'ordre del dia, per evitar acumular més acords 
sense quòrum i per protegir la feina dels NAL assistents.

La forma en què vam resoldre aquest punt va permetre que tinguéssim quòrum i que no 
desconvoquéssim l'assemblea, però va generar un gran malentès i fortes discrepàncies. 
Amb la informació i els comentaris rebuts per part d'Amarant la Terra, Vall de Ribes i 
altres associats, amb els NAL presents a aquesta assemblea a Mataró, tornem a debatre 
aquest punt, amb la intenció de garantir que les decisions que es prenguin incloguin el 
màxim possible totes les veus i alhora es pugui avançar en els acords i la feina dels 
nuclis presents a les assemblees.

Després del debat i d'escoltar les diferents posicions i acollir les discrepàncies, arribem 
al següent acord:

Definició prèvia:

NAL: grup afi, assembleari i geolocalitzat a la CIC.

Condicions per què hi hagi quòrum a les assemblees

A. Cal que hi participi un mínim de 3 NAL de forma presencial o per delegació.
B. Cal que hi participin presencialment pel cap baix tants membres de NAL (o de 
comissió bioregional o de projecte comó bioregional) com NAL convocats que hagin 
participat presencialment en alguna de les tres darreres assemblees finalitzades (no es 
compten els visitants).

Quan es modifiquen aquestes condicions?

C. Quan hi hagi qualsevol NAL que durant les 3 darreres assemblees hi hagi assistit per 
delegació o no hi hagi assistit, llavors, a la quarta consecutiva sense presència, no se’l 
comptarà per a la condició de quòrum en el moment de comptar-nos per a complir el 
punt B.
D. A la següent assemblea en què aquest NAL assisteixi presencialment, tornarà a 
comptar per a complir el punt B.
E. Mentre continuï assistint a l’assemblea només per delegació, continuarà sense 
comptar per a complir el punt B.
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G. En cas que no assisteixi de cap manera, continuarà sense comptar per a complir el 
punt B.

Altres consideracions

H. Quan un NAL delega en un altre NAL o en l'assemblea significa que reconeix 
l'assemblea i que l'assemblea reconeix el NAL.
I. Un NAL que delega pot aportar la seva posició i les seves propostes sobre els punts de 
l'ordre del dia perquè l'assemblea les tingui en compte.
J. Si un NAL vol vetar algun acord, haurà de fer-ho amb el recolzament presencial de 
tres membres d’altres NAL convocats (o de comissió bioregional o de projecte comú 
bioregional), tot aportant-hi arguments i propostes alternatives. El vet no es pot fer pas 
per delegació. (Les condicions de vet estan descrites en detall al document d'estructura 
organitzativa aprovat per l'assemblea de la Bioregió Nord).
K. La valoració de quòrum es realitzarà quan comenci l’assemblea.

Per poder implementar aquesta fórmula es farà una graella per portar de manera 
transparent un registre de participació que tothom podrà supervisar.

3. Valoració de les despeses de transport per a l'assistència a 
les assemblees bioregionals

Som 12 nuclis: Vall de Ribes, Alt Ter, La Plaça, Som Pujarnol, Selvatge, Nalur, Natur 
Consum, Iluro, Amarant, Xino Xano, l'Aulet, Hortsavinyà.

El càlcul resulta que com a màxim les despeses de transport pujaran a 165€ per 
assemblea.

En la d'avui només hi ha dos recorreguts a abonar, el de l’Alt Ter fins a Mataró, i el de 
Pujarnol fins a Mataró. Natur Consum i Iluro no han hagut de desplaçar-se.

L'import es carregarà al fons bioregional de 1.000 euros mensual, que disposem, i 
s'aprofitarà la CAC per fer l'abonament.

L'import a cobrir per a cada grup constarà l’acta.

4. Decisió sobre la llista de @googlegrups.com

No tenim una opinió prou clara sobre aquest i el posposem per quan hi hagi mes 
informació.
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5. Revisió de la proposta sobre la creació de la Comissió 
Global Confederada

http://free.primarypad.com/p/proposta_CCGC_revisio_1

Hem d'aportar la nostra posició perquè els portaveus provisionals de la Bioregó Nord 
puguin avançar en la recerca de consens amb les altres bioregions a la reunió de la 
Coordinació Global Confederada del 6 de juny.

En el punt 1.2 Paritat de genere: decidim no demanar la paritat com a requisit sine qua 
non, vist que hi ha consciència i sensibilitat per aquest tema en les altres bioregions i per 
a facilitar el consens. Tot i així, volem mantenir l'atenció sobre aquest objectiu i anar-lo 
revisant.

En el punt 3.0 Compromís mínim d'un any per part dels portaveus: decidim 
proposar que sigui cada bioregió que decideixi quin compromís han de tenir els seus 
portaveus, però, també, que es facin responsables que les tasques siguin realitzades.

En el punt 3.6 Sobre Protocol de seguretat en l'accés de les dades de la CIC per part 
dels portaveus bioregionals: proposem que en cada rotació de portaveus hi hagi canvi 
de contrasenyes i que es treballin uns barems de transparència sobre protecció de dades.

En el punt 5.3 Sobre quina bioregió s'ocupara de preparar la propera assemblea 
permanent de CGC: es comenta que, de moment, encara hi ha moltes tasques que feia 
la Comissió de Coordinació i no està clar com s'assumiran i que per això no sembla 
possible assumir l’organització de permanents itinerants.

En el punt 6.5 Sobre criteris d'acceptació d'una nova bioregió: la Bioregió Sud 
proposa crear algun criteri per evitar que s'exclogui o es divideixi l'acció de la CIC al 
territori. Demanem més informació per poder entendre-ho bé i pensar una proposta.

En el punt 8.5 Sobre que les permanents confederades siguin trimestrals: hi estem 
d'acord, però primer cal resoldre com es traspassen les tasques que es feien des de la 
Comissió de Coordinació.

En el punt 8.1.1 Sobre la tasca de planificació de comissions: analitzem que és útil 
continuar amb aquesta tasca que fa visible la feina de les comissions i que permetria a 
les bioregions poder fer el seguiment i poder interactuar-hi, a través dels membres de les 
comissions que pertanyin a la bioregió, perquè facin allò que les bioregions necessiten.

6. Necessitat d'un espai de gestió emocional en cada 
assemblea

No ha sigut necessari en aquesta assemblea.
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7. Valoració de participació a la Fira del Congrès sobre moneda 
social des de la Cac

Va anar molt bé. Es van vendre els productes, que es liquidaran a través de la CAC. 
Alguns productes no venuts queden en estoc a la CAC i sortiran a l’Scadi, en la 
comanda de juny. Els altres ja s'han retornat als productors durant la ruta de distribució 
de maig.

8. Descentralització de la CAC

En Lemur de Pujarnol ha començat a participar en el cicle de la CAC pera conèixer-la 
més a fons. Es manté la crida als Rebosts perquè intentin apropar-se a la CAC per 
conèixer-la millor.

Durant el debat va sorgir una proposta interessant que caldria desenvolupar: si 
consideréssim la CIC com «una caixa d'eines», que cada grup de treball o comissió que 
s’ocupés d'una eina de la CIC que podria ser gestionada des de l'assemblea d'usuaris 
d'aquesta eina. Això tindria l'avantatge de descongestionar les assemblees bioregionals, 
on no tots els membres dels NAL són usuaris de totes les eines.

Al llarg del debat, també, vam considerar que en aquest cas caldria que l'assemblea 
bioregional es mantingués com a sobirana, per sobre de les decisions de les assemblees 
d'usuaris d'eines (comissions), per manera de vetllar perquè les eines s'utilitzin d'acord 
amb els principis de la CIC i de la bioregió.

Un inconvenient de la proposta és que hi hauria d'haver més assemblees.

La proposta resta oberta per seguir reflexionant-hi i debatent-la.

9. Descentralització d'Acollida

El punt no el tractem perquè la trobada entre Som, Marta i Rakel encara no s'ha produït.

10. Descentralització de les eines Mercat Cooperatiu i Feina 
Cooperativa

Elleflâne explica que ha fet força feina en l'actualització de les eines, però que tenen un 
problema estructural que només valdria la pena abordar en cas que la CIC considerés 
prioritari mantenir les eines. Si és considera prioritari mantenir-les no passa res; si cal 
esperar que hi torni a haver pressupost, es mantindran mentre faci falta; però, si no es 
consideressin prioritàries ja no caldria mantenir-les i es podrien deixar morir, aportant 
evidentment una informació ben feta per a tots els usuaris.

Acordem, que els nostres portaveus portaran a les bioregions una proposta 
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dirigida a la permanent global de la CIC perquè se cedeixi totalment la gestió de 
les eines Mercat Cooperatiu i Feina Cooperativa a les bioregions. Si fos que si, 
després es presentaria un pla de viabilitat per consensuar-lo amb les tres bioregions 
actuals.

11. Debat sobre la creació de microempreses

No tenim temps de debatre aquest punt, però per escrit, el nucli d’Amarant la Terra 
manifesta el seu desacord en la forma que la CIC ha distribuït les assignacions a 
comissions. També, manifesta que té dubtes sobre la proposta de microempreses.

Acordem demanar a Amarant la Terra mes detalls sobre els seus dubtes i que 
aporti alguna proposta constructiva o alternativa, per poder-la treballar.

Acordem mantenir el punt de microempreses als ordres del dia per continuar 
desenvolupat el nostre model bioregional i alhora encabir-hi tant la 
descentralització de comissions i projectes comuns (com CAC, GE, Feina 
Cooperativa i Mercat Cooperatiu) com per atendre la presentació de projectes 
nous (com Lo Comunal).

12. Proposta de canvi de format de les trobades de la Bioregió 
Nord

Llegim la proposta de la Rakel i debatem obertament sense arribar a cap conclusió. Hi 
ha una gran unanimitat en la percepció que a les ecoxarxes i els nuclis necessitem un 
espai d'enxarxament, independent de les feines de descentralització de la CIC. Es van 
fer propostes diferents, com fer 2 fires grosses a l'any; també, provar la proposta de la 
Rakel (celebració simultània d'un espai de fira/mercat i un de debat i decisió). 
Tanmateix, també hi ha l'experiència que el model que teníem de fer fira i assemblea el 
mateix dia no ha funcionat.

El debat queda obert per reflexionar-hi més.

Agraïm l' acollida de Josep, al seu bar La Ronda, que inaugura el proper divendres. Li 
augurem èxits! Hem estat molt a gust i tranquils.

Per a la propera Assemblea cal encara concretar el lloc i la data.
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